
Zápisnica 
 

z online zasadnutia Komisie pre kultúru a kreatívny priemysel pri Mestskom zastupiteľstve v Nitre 
zo dňa 10.3.2021 

 
- Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. art. Marián Tesák, Ing. Tomáš Jursa, Pavol Obertáš, PhDr. 

Ján Vančo, PhD., Darina Kárová, PhDr. Peter Bednár, CSc., ThDr. Tibor Ujlacký, PhD. 
- Ospravedlnení: Mgr. Daniel Balko, Mgr. Dominik Hollý 
- Neospravedlnení:  
- Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Irena Lehocká, PhD. – referent, 

projektový manažér 
 
PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
2. Združenie právnických osôb k EHMK 2026 
3. Diskusia 
4. Rôzne  
5. Záver 

 
 
K bodu č.1.: 
p. Král otvoril zasadnutie komisie. Skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. 
 
 
K bodu č.2.: 
Združenie právnických osôb k EHMK 2026 
p. Tesák predstavil návrh Stanov záujmového združenia právnických osôb Nitra 2026. Dodal, že materiálu 
predchádzalo pripomienkovanie všetkých dotknutých odborov. 
p. Král sa vyjadril k pripomienkam – komisia majetku sa rozhodla dať súhlas len k samotnému založeniu 
združenia. Členmi združenia má byť 15 subjektov a nie je presne jasné, kto bude mať koľko hlasov (v 
súvislosti s príspevkami). 
p. Lehocká ozrejmila, že MZ má schváliť založenie samotného združenia, nie stanovy. Tieto stanovy sa 
môžu upravovať. 
p. Obertáš vyčítal predkladateľom, že matierál bol schválený veľmi narýchlo. Pýtal sa, čo by sa stalo, keby 
tento material ide až na aprílové MZ, nie na marcové. Pýtal sa, či má MZ zastupiteľstvo možnosť aj po 
odsúhlasení vzniku združenia vstúpiť do stanov. MZ predsa musí mať kontrolu aj nad financiami pre 
združenie. Chýba mu transparentný účet, odpadli by rôzne pochybnosti, kam pôjdu peniaze. Do dozornej 
rady sa majú menovať poslanci z existujúcich poslaneckých klubom ráta sa ale aj s nezaradenými 
poslancami? p. Obertáš komunikoval aj so Žilinou, tí na založenie združenia pristúpia až v prípade úspešnej 
kandidatúry. 
p. Kárová súhlasí s pánom Obertášom. Zakladala niekoľko občianských združení. Bez platných stanov nie 
je možné založiť združenie. Zároveň konštatovala, že bola v správnej rade víťazného projektu Košice 2013. 
Osobne by potrebovala viac času na preštudovanie si tohto materiálu. Nesúhlasí, aby komisia odsúhlasila 
založenie subjektu a stanovy sa budú meniť potom, komisia stráca na dôveryhodnosti.  
p. Lehocká skonštatovala, že do zastupiteľstva ide najlepší material, aký bolo možné v danom čase 
pripraviť. Pripomienkovali ho NOCR, právny odbor, p. viceprimátor, p.primátor. Myslí si, že vždy budú 
nejaké pripomienky, ale predkladatelia to považujú za finálny materiál. Po schválení materiálu MZ podpíše 
p. primátor zakladateľskú listinu. Ďalší zakladajúci člen je NOCR, čiže tento material tiež musí odsúhlasiť 



NOCR, rovnako aj NSK. Stále je možné stanovy z ich strany pripomienkovať pred podpisom zmluvy. Čo sa 
stane, ak poviete, že je to narýchlo? Situácia by sa zmenila – trvá 40 dní, kým Okresný úrad zapíše 
združenie do registra, reaálne by vzniklo až v júni-júli. V septembri sa odovzdáva Bid Book, teda tím ľudí 
by na tom pracovali bez nejakého zastrešenia, bez organizácie. V Žiline majú Oblastnú organizáciu, pod 
ktorou títo pracovníci pracujú.   
p. Vančo pripomenul, že je štatutárom NOCR. Myslí si, že sa veľmi vela urobilo, čo sa týka kandidatúry 
mesta Nitry na titul EHMK, ale prekladatelia sa nemôžu čudovať, že sa poslanci na tento project pýtajú, 
keďže ide o peniaze občanov. Na poslaneckom klube, ktorého je p.Vančo členom, padlo zopár 
pripomienok: že by sa nemalo schvaľovať založenie organizácie, ale vstup mesta do tejto organizácie. 
Existencia združenia je viazaná na získanie titulu EHMK 2026, nie je riešená situácia, ak by Nitra titul 
nezískala. Členské príspevky sú dobrovoľné – prečo to má financovať iba Mesto Nitra? Prečo má mať 
združenie 2 štatutárov? V materiáli tiež absentuje obsadenie postov, ktoré sú v stanovách. Tiež sa pýtal, 
akou formou chce mesto Nitra dať svoj majetok k dispozícii združeniu – MZ teda stratí kontrolu nad týmto 
majetkom? Výška odmeny výkonného riaditeľa a jeho zástupcu nie je limitovaná. Prípadné výnosy bude 
združenie dosahovať na majetku mesta – ako sa mesto bude podieľať na výnosoch na majetku mesta? Kto 
bude hradiť prevádzkové náklady objektov? To sú veci, ktoré sa týkajú stanov.  
p. Kárová skonštatovala, že proti vzniku organizácie nie je nikto, ale ako bude samotná organizácia 
fungovať? Spýtala sa, akú mala komisia možnosť vyjadriť sa k tomuto materiálu, keď sa má materiál 
prerokovať o dva dni na MZ. Spýtala sa tiež, či zakladateľ – v tomto prípade NOCR – odsúhlasil stanovy. 
p. Vančo odpovedal, že zatiaľ nie. 
p. Lehocká odpovedala, že združenie bude sídliť na Farskej 5 v mestských priestoroch v správe Službytu. 
Nebude disponovať žiadnym majetkom. V rámci svojho rozpočtu si združenie bude platiť prenájom aj 
energie. Združenie je viazané k BidBooku, odmeny výkonného riaditeľa a jeho zástupcu by mala schváliť 
členská schôdza. Ak mesto titul nezíska, toto záujmové združenie je možné zrušiť ku koncu roka 2021, 
prípadne si ho mesto môže ponechať na ďalšie activity. 
p. Obertáš pripomenul, že v stanovách sa nenachádza transparentný účet. 
p. Tesák reagoval, že sa to do stanov určite dostane. 
p. Obertáš sa vyjadril, že súhlasí s materiálom pod podmienkou dopracovania stanov v zmysle 
pripomienok komisie KKP a MZ. 
p. Kárová doplnila, že nikto nespochybňuje založenie združenia, ale je potrebné upraviť stanovy. 
p. Vančo pripomenul, že materiál na rokovanie MZ je – MZ schvaľuje vznik združenia a MZ schvaľuje vstup 
mesta do tohto združenia. 
 
Uznesenie č. 6/2021 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 10.3.2021 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
návrh na založenie záujmového združenia právnických osôb Nitra 2026  
a 
 
o d p o r ú č a   
 
Mestskému zastupiteľstvu v Nitre schváliť založenie záujmového združenia právnických osôb Nitra 2026 
so sídlom na Farskej 5 v Nitre a účasť mesta Nitry ako zakladajúceho člena záujmového združenia 
právnických osôb Nitra 2026 pod podmienkou zapracovania pripomienok k stanovám v zmysle diskusie 
komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel a Mestského zastupiteľstva v Nitre. 



 
(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.4.: 
Rôzne 
p. Kárová sa pristavila pri kritériách k hodnoteniu žiadostí o poskytnutie dotácií na rok 2021. V tabuľke 
hodnotiacich kritérií jej chýbajú niektoré veci, ktoré je potrebné doplniť – napr. environmentálny aspekt.  
p. Tesák sa dnes tomuto materiálu venoval, urobil komentáre, čo v hodnotení chýba a čo by sa 
malo/mohlo odstrániť. Pri tvorbe projektu je tiež potrebná a dôležitá odborná garancia projektu. Pristavil 
sa aj pri propagácii projektu. 
p. Kárová súhlasí s garantom, lebo keď žiadateľ takýto projekt ešte nerobil, aspoň komisia zistí, koho 
oslovil ako odborného garanta. 
p. Bojdová doplnila, že štruktúra je porovnateľná s minulým rokom. Teraz je čas na to, aby si komisia 
nastavila kritériá. Informovala, že ku dnešnému dňu odbor kultúry eviduje 15 podaných projektov. 
Komisia sa v diskusii zhodla na doplňujúcich kritériách a na jednotlivom bodovom ohodnotení, pričom 
bude vychádzať z kľúča: Žiadateľ (Odborná a organizačná spôsobilosť žiadateľa), Kvalita spracovania 
žiadosti (Dodržanie princípov projektovej logiky a prehľadnosť a zrozumiteľnosť projektového zámeru; 
Úplnosť, kvalita spracovania a reálnošť harmonogramu), Kvalita predloženého projektu (Originalita 
predloženého projektu, podpora alternatívnych žánrov, projekt prináša nové aktivity; Verejnoprospešný 
charakter projektu; Relevantný medzinárodný prvok v projekte; Odborná garancia prípravy a realizície 
projektu; Kvalitatívne a kvantitatívne výsledky projektu), Prínos projektu pre mesto a komunitu (Realizácia 
aktivít v mestských častiach a na sídliskách; Rôznorodosť cieľových skupín; Zviditeľnenie Mesta Nitry na 
národnej a medzinárodnej úrovni), Súlad projektu s prioritami výzvy, Udržateľnosť projektu (Projekt má 
históriu dva a viac rokov; Projekt prináša kvalitatívne zlepšenie oproti minulým ročníkom; Nový projekt s 
jasným potenciálom udržateľnosti; Environmentálne opatrenia pri realizácii projektu – možnosť 1 a 3 sa 
vylučujú), Forma a spôsob propagácie (Samotná forma; Mediálne výstupy), Rozpočet. 
 
 
K bodu č.4.: 
Uznesenie č. 7/2021 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 10.3.2021 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
hodnotiace kritériá k hodnoteniu žiadostí o poskytnutie dotácií na rok 2021.  
a 
 
s c h v a ľ u j e 
 
hodnotiace kritériá k hodnoteniu žiadostí o poskytnutie dotácií na rok 2021. 
 
(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
 
 



K bodu č.5.:  
Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 
 
 
 
 
 
 
Zapísal: 
   Mgr. Pavol Ferčák       Ing. Erik Král 

zapisovateľ komisie                   predseda komisie  


